
Uit het verslag van de Algemene Vergadering op 25 juni 2024 
Agendapunt 3a – bespreking conceptbegroting 2025  
 
 
Kern van het onderwerp 
De conceptbegroting 2025 markeert de start van het begrotingsproces 2025 van de 
vereniging. In de conceptbegroting worden ontwikkelingen beschreven die na 
bespreking met het bestuur en AV van 25 juni a.s. worden betrokken bij de verdere 
uitwerking van de Begroting 2025. Dit biedt provincies een vroegtijdig inzicht dat 
betrokken kan worden bij de eigen provinciale begrotingsvoorbereiding, zowel binnen 
Gedeputeerde Staten (GS) als met Provinciale Staten (PS). 

 
De conceptbegroting is vanaf 2025 een nieuw document binnen de P&C-cyclus van de 
IPO-vereniging. Het document is het eerste resultaat van de doorontwikkeling van de 
P&C-cyclus. Naar aanleiding van het verzoek om nadere informatie tijdens de meest 
recente AV-vergadering is naast de conceptbegroting nogmaals de aanbiedingsbrief 
toegevoegd. 

 
Voorstel/ gevraagd besluit  
Aan de Algemene Vergadering wordt door uw bestuur voorgesteld de conceptbegroting 
2025 te bespreken met uw Staten en daarbij eventuele aandachtspunten namens uw 
Staten mee te geven in de AV-vergadering. Deze aandachtspunten worden 
meegenomen- en gewogen tijdens de bestuursvergadering van 4 juli 2024, alvorens 
de Begroting 2025 wordt opgesteld en aan u voorgelegd. 
 

 
De penningmeester geeft aan dat conform het verzoek van de AV een toelichtende brief 
bij het Jaarplan en Conceptbegroting 2025 is verstuurd. Het Jaarplan en 
Conceptbegroting 2025 is het eerste resultaat van de doorontwikkeling van de P&C 
cyclus per begrotingsjaar 2025. De AV-leden was verzocht dit document in de eigen 
Staten te bespreken. De penningmeester stelt voor om een ronde langs alle provincies te 
maken om op te halen wat de verschillende Staten hebben meegegeven, om dit 
vervolgens via de Colleges van GS, in juli in het bestuur te wegen voor de definitieve 
begroting 2025. 
 
De AV-leden hebben de volgende inbreng namens Provinciale Staten: 
 
Flevoland 
Mevrouw Keuter vertelt dat zij middels een statenvoorstel – dat in Flevoland unaniem is 
aangenomen – input meegeeft voor de uitwerking van een volgende conceptbegroting, 
waarin verschillende punten uit de eerdere kaderbrief een plaats kunnen krijgen, 
specifiek focus en prioriteiten. 
 
De penningmeester dankt de AV-leden voor de constructieve feedback en geeft aan dat 
deze onderdelen aansluiten bij de nieuwe opzet van de P&C cyclus en bijbehorende 
documenten. 
 
Noord-Holland 
De heer Valk geeft aan namens Noord-Holland akkoord te zijn met de voorstellen in de 
conceptbegroting. Wel is hij benieuwd waarom het budget van het jaarcongres 
structureel wordt verhoogd. De penningmeester geeft aan op deze vraag terug te 
komen. 
 
Zeeland 



Mevrouw Dees de Vries geeft aan dat de Zeeuwse Staten het belangrijk vinden dat 
wanneer er een structurele taak bijkomt, er ook iets van de begroting af zou moeten 
vallen om het totaal niet te laten groeien. De penningmeester neemt dit mee naar het 
bestuur. 
 
Ook wordt aangegeven dat er grote zorgen zijn omtrent de open-eind regeling 
afhandeling faunaschades die financieel blijft groeien. De AV geeft mee dat dit het 
moment kan zijn de regeling te evalueren en te onderzoeken of er ook andere 
instrumenten zijn voor deze schaderegeling. De penningmeester neemt deze mee naar 
het bestuur.  
 
Noord-Brabant 
De heer Ludwig maakt een compliment over de leesbaarheid van de conceptbegroting 
wat voor het eerst als één document voor de hele vereniging is gemaakt. Daarnaast is 
de provincie Noord-Brabant van mening dat de compensatie voor de weeffout in het 
verdeelmodel voor Zeeland niet via de IPO-begroting zou moeten lopen, maar via het 
Rijk. Hij uit zijn zorgen over de ophoging van de begroting. 
 
Zuid-Holland 
Mevrouw Verkoelen uit eveneens haar zorgen over een groeiende begroting. Ook is zij 
benieuwd hoe de begroting zal aansluiten bij plannen van het nieuw aan te treden 
kabinet.  
 
De voorzitter geeft aan dat de route daarvoor is dat eerst het gesprek wordt gevoerd in 
eigen Staten met de eigen gedeputeerde. Als er veranderingen nodig zijn voor de 
samenwerking die ook een doorvertaling vragen in de begroting, zal dat uiteraard met 
de AV gedeeld worden. 
 
Groningen 
De heer Wiegmans deelt de eerder genoemde zorg over een groeiende begroting en 
vraagt zich af waarom het hoofdlijnenakkoord niet terugkomt in deze conceptbegroting. 
 
De voorzitter geeft aan dat de vereniging van de twaalf provincies een eigen 
begrotingsproces doorloopt. De AV heeft deze conceptbegroting op 29 april ontvangen 
vanwege de verzendtermijnen en voldoende tijd voor bespreking in eigen Staten. Er was 
toen nog geen hoofdlijnenakkoord. Mochten taken van provincies structureel wijzigen en 
vervolgens besloten worden dat in de samenwerking tussen de 12 provincies zaken 
veranderen, kan dat besloten worden middels de eigen P&C documenten. Daar was in 
april en op dit moment nog geen sprake van. 
 
Fryslân 
De heer Goudzwaard sluit zich aan bij voorgaande sprekers en mist een uitwerking van 
het hoofdlijnenakkoord in de conceptbegroting. 
 
Overijssel 
Mevrouw Hoogveld geeft aan dat de conceptbegroting proactief vooruit kan lopen op 
bepaalde beleidsterreinen, waarbij een aanpassing van beleid vanuit Rijkszijde al te 
verwachten is, zoals het stikstofbeleid. 
 
Drenthe 
De heer Uppelschoten beaamt dit en vraagt zich af of de begroting opgesteld kan worden 
met een voorbehoud van bestaand beleid. 
 
De voorzitter geeft nogmaals aan dat we als provincies in onze gezamenlijke vereniging 
een eigen proces doorlopen, en aanpassingen tussentijds altijd mogelijk zijn via 
voorjaars- en najaarsnota en vanaf het jaar 2025 de tussenrapportage. Hij neemt de 
input mee naar het IPO-bestuur in juli. 



 
Limburg 
De heer Bloi geeft aan dat de Limburgse Staten via eigen GS input meegeeft en zij de 
ontwikkelingen via die lijn volgen. 
 
Gelderland 
Mevrouw Tenbusch geeft aan geen input te hebben namens de Staten van Gelderland. 
 
Utrecht 
Mevrouw Flink geeft aan dat er vanuit Utrecht geen inbreng was in de 
commissiebehandeling. 
 
De voorzitter bedankt alle leden voor de inbreng en geeft aan de inbreng mee te nemen 
naar de bestuursvergadering in juli. Daar zal het bestuur de inbreng wegen voor een 
eventuele doorvertaling in de definitieve begroting. De uitwerking daarvan volgt in de 
zomer, waarna het bestuur de begroting in september bespreekt en doorgeleidt naar de 
Algemene Vergadering. De begroting ligt in november ter besluitvorming voor in de AV. 
 


